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PROTOKÓŁ  Nr XXXIII/13 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 20 listopada 2013 roku odbytego 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 

Na stan 15 radnych na sesji obecnych było 15 radnych,  

Obrady rozpoczęły się o godzinie 900 i  trwały do godz. 1250.  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza –burmistrz Bobolic,  

• Pani Grażyna Wiater-Ubysz – zastępca burmistrza, 

• Pani Krystyna Dobrzańska – sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska – radca prawny UM 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pani Ewa Sabatowicz – dyrektor M-GBP w Bobolicach,  

• Pan Krzysztof Sitarz – dyrektor M-GOK w Bobolicach, 

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach,  

• Pan Jan Rewkowski – dyrektor ZUKiO w Bobolicach,  

Zaproszeni goście:  

•  Sołtysi, 

• Renata Tomczak – Radna Rady Powiatu, 

• Kamil Jesionowski – Radny Rady Powiatu, 

• Andrzej Kaczanowicz – Radny Rady Powiatu,    

• Bronisław Malinowski – Kierownik Muzeum Regionalnego w Bobolicach, 

• Joanna Kordek – Głowna Księgowa M-GOK, 

• Renata Kowalska – Przewodnicząca Rady Muzealnej, 

• Grażyna Sikorska – Dyrektor SP w Kurowie, 

• Elżbieta Tokarz – Nauczyciel historii Gimnazjum w Bobolicach, 

• Bogusława Imbiorkiewicz – Nauczyciel historii SP Bobolice, 

• Małgorzata Ładwikowska – Bronk – Nauczyciel historii SP Bobolice, 

• Janusz Koczkodaj – Członek Rady Muzealnej, 

• Dariusz Michalak – Członek Rady Muzealnej, 

• Piotr Warenik – Członek Rady Muzealnej, 

• i pozostali zaproszeni goście,  
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Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan  Zdzisław 

Czarnecki, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

  2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 29 października 2013 roku.  

  3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

4. Przekazanie miastu dokumentów biograficznych części mieszkańców Bobolic przez Pana 

Bronisława Malinowskiego.  

5. Stopień realizacji zadań wynikających z ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w 

gminach.  

6. Podjęcie uchwał  w sprawach: 

1) zmian w budżecie gminy na 2013 rok; 

    2) przyjęcia rocznego „Programu współpracy Gminy Bobolice z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na 2014 rok”;   

3) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie zawiązania Związku   ZIT w 

celach współpracy jednostek samorządu terytorialnego służącej realizacji wspólnych 

działań w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych; 

    4) wyrażenia woli przystąpienia do opracowania i wdrożenia planu gospodarki 

niskoemisyjnej dla Gminy Bobolice;  

5) zmieniającą   uchwałę Nr XXIII/202/2008 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia    5  

października 2008 r. w sprawie ustalenia  statutu Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Bobolicach. 

    6) upoważnienia Kierownika Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Bobolicach do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej; 

    7) opłaty od posiadania psów; 

    8) ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości; 

9) ustalenia ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego oraz stawek podatku rolnego; 

10) ustalenia ceny sprzedaży drewna dla celów podatku leśnego oraz wysokości stawek 

podatku  leśnego; 

11) ustalenia stawek podatku od środków transportowych;  

7. Trybuna sołecka. 

8. Trybuna obywatelska. 
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9. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.  

10. Zakończenie obrad. 

 

Pani Burmistrz poprosiła o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w 

sprawie ustalenia wysokości dopłaty do ceny 1m³ usług zbiorowego zaopatrzenia w wodę 

i zbiorowego odprowadzania ścieków z terenu miasta i gminy Bobolice.  

 

Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli wprowadzoną zmianę do porządku obrad.   

 

Ad.2. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki stwierdził, że 

protokół z XXXII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 29 października 2013 

roku był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i 

w dniu dzisiejszym na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag 

oraz zaproponował przyjęcie protokołu z XXXII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez 

odczytywania.  

Protokół z XXXII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach zostały przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 15 głosami „za”. 

 

Ad. 3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.   

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza przedstawiła sprawozdanie z pracy burmistrzów w 

okresie między sesjami: 

Ostatnia sesja RM odbyła się niespełna miesiąc wcześniej tj. 29 października br. 

* Święto Wszystkich  Zmarłych (1 listopada)  i Dzień Zaduszny (2 listopada). Organizacja 

bezpieczeństwa, możliwości parkowania, patrole policji i SM 2.11.2013r od 6.00 do 22.00;  

* Nasadzenia na placach zabaw - ustaliliśmy, że na tych placach, na których jest taka potrzeba 

będziemy sukcesywnie sadzić drzewa czy ciekawe krzewy, zakładając, że rocznie takimi 

nasadzeniami obejmiemy co najmniej dwa takie place. Realizując to założenie w tym roku 

dokonaliśmy nasadzeń na dwóch placach w Starem Bornem i Boboliczkach  

Ze środków ochrony środowiska zakupione zostały: lipa 8 szt., tuja 6 szt., jarzębina 15 szt., 

śliwa pisardii 3 szt. W przyszłym roku będą kolejne nasadzenia; 

* Spotkanie z wykonawcami tablicy poświęconej strażakom: PP.  Mirosław Czarnota, Daniel 

Bubień,  

* Narodowe Święto Niepodległości - minęła 95 rocznica odzyskania przez Polskę 

niepodległości. Gminne obchody tego święta pn. nazwą Urodziny Niepodległości odbyły się  
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8 listopada br. w hali widowiskowo-sportowej. Z udziałem zaproszonych gości, 

wśród których byli nasi kombatanci, przedstawiciele służby więziennej, ochotniczej straży 

pożarnej, SM -osoby mundurowe i  mieszkańcy Bobolic; organizatorzy: Gimnazjum im. 

Agaty Mróz- Olszewskiej w Bobolicach, w tym drużyna ZHP, MGOK w Bobolicach. 

Dziękuję organizatorom za pomysł takiej gminnej uroczystości. Warto kontynuować w 

przyszłym roku, bo frekwencja zaproszonych gości była dość duża na tę doniosłą uroczystość; 

*  8 listopada 2013 roku odbyła się msza święta hubertowska - wręczenie księdzu 

proboszczowi Ryszardowi Baranowi tytułu nadanego 29.10.1 3r przez Radę Miejską 

„Zasłużony dla Gminy Bobolice". Obecnie mamy w Gminie Bobolice dwie osoby, które jako 

mieszkańcy Naszej gminy noszą zaszczytny tytuł " Zasłużony dla Gminy Bobolice " ksiądz 

proboszcz R. Baran oraz obecny tu dziś z nami na sesji Pan Bronisława Malinowski, który 

tytuł Zasłużony dla Gminy Bobolice uchwałą RM w Bobolicach z 30 sierpnia 2004 roku 

Dziękuję wszystkim Państwa Radnym za tak liczną obecność na tej uroczystej mszy. 

Dziękuję obecnym sołtysom oraz mieszkańcom Bobolic; 

* 8 listopada 2013 roku odbyło się też wspólne spotkanie radnych ze wszystkich komisji 

Rady. Spotkanie, na którym razem z Panią Skarbnik przedstawiłam propozycje stawek 

podatków proponowanych na terenie naszej gminy w 2014 r. Wspólnie z radnymi RM 

omówiliśmy i proponowane stawi podatku od nieruchomości, gruntów, podatku leśnego, 

rolnego, od środków transportu,  opłatę za posiadanie psów. Uzgodnione w ten sposób stawki 

podatków zostaną dziś przedstawione Wysokiej Radzie do uchwalenia. Pragnę zaznaczyć, że 

stawki podatku od nieruchomości i gruntów wzrosną na terenie naszej gminy w stosunku do 

roku obecnego średnio tylko o 1, 65 % - jest to więc wzrost minimalny. Stawki podatku 

leśnego za 1 ha lasu stawka na 2014 rok wyniesie 37,63 zł i będzie o 3,38 zł niższa, zaś 

podatek rolny za 1 ha przeliczeniowy tj. 2,5 dt. żyta wyniesie 173, 20 zł i będzie niższa za 1 

ha o 16, 45 zł. w porównaniu do roku obecnego; 

*13 listopada 2013 roku odbyło się podsumowanie kontroli prawidłowości pracy i działań 

Straży Miejskiej w  zakresie jej kompetencji dotyczącej stosowania radarów jako urządzeń 

rejestrujących prędkość pojazdów w ruchu drogowym. Kontrolę przeprowadziła NIK. 

Protokół pokontrolny ma dotrzeć do Burmistrza do końca grudnia, jednak jak wynika ze 

spotkania podsumowującego działalność SM została oceniona wysoko. Wyniki tej kontroli są 

dla nas jako Gminy Bobolice bardzo ważne, bo w naszym przypadku nie potwierdzają 

nagonki medialnej dotyczącej nieprawidłowości w ustawianiu radarów, nakładaniu 

ściągalności mandatów za przekroczenie prędkości; 

* W okresie między sesyjnym zapadła decyzja  dotycząca realizacji przez GDDKiA O/ w 

Szczecinie inwestycji mającej na celu  rozwiązanie problemu komunikacyjnego i upłynnienia 
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ruchu na DK nr 11 w mieście Bobolice. Odbył się już przetarg na wyłonienie 

firmy/pracowni projektowej, która wykona dokumentację budowlaną i uzyska pozwolenie na 

budowę. Otwarcie ofert w tym przetargu 14 bm. wpłynęły 4 oferty. Jak więc powiedział 

Dyrektor GDDKiA jest w czym wybierać. Zakres inwestycji obejmuje kompleksowe 

rozwiązanie problemu wąskiego gardła w mieście Bobolice i dotyczy zmian 

komunikacyjnych począwszy od skrzyżowania ul. Warszawskiej z Mickiewicza ---- dalej w 

stronę skrzyżowania przy Biedronce ---- obecnego skrzyżowania świetlnego ---- do 

skrzyżowania ulic Koszalińskiej, Zielonej i Jedności Narodowej. Nasze - jako samorządu 

plany to m.in.: włączenie do mającego powstać na obecnym skrzyżowaniu świetlnym ronda - 

ul. Ogrodowej, zdecydowane złagodzenie zjazdu z ronda w kierunku w ul. 1-Maja i być może 

wykonanie dodatkowego pasa ruch (od strony Szczecinka) umożliwiającego wjazd na ul 1-

Maja bez konieczności wjazdu na rondo, co niewątpliwie zmniejszy ruch na samym rondzie, 

dalej ułatwienie wyjazdy samochodów z rynku miejskiego poprzez utworzenie wyjazdu z 

rynku na zasadzie skrętu w prawo i jednokierunkowego wyjazdu w kierunku Szczecinka, 

uzgodniłam z dyrektorem GDDKiA, że jako samorząd składamy aktywnego i 

systematycznego udziału w procesie opracowania projektu budowlanego i przyjętych w tym 

dokumencie rozwiązań. Termin realizacji inwestycji to 2014 rok. Należy podziękować 

wszystkim tu obecnym: Państwu  Radnym, Sołtysom, Dyrektorom za włączenie się w tą 

inicjatywę, popieranie jej wszystkimi dostępnymi metodami, aktywność, upublicznianie 

problemu - nasza determinacja i zdecydowanie działanie na różnych frontach dało 

oczekiwany efekt !! Możemy być z tego dumni. Dziękuję każdemu z osobna i wszystkim 

Państwu, dziękuję mieszkańcom naszej gminy i miasta dziś tu nieobecnym za wspieranie i nie 

odstępowanie od systematycznych tak długo trwających w czasie działań, które doprowadziły 

nas do zrealizowania stawianego sobie celu, zwrócenia przez zarządcę drogi tj. GDDKiA 

uwagi na problem komunikacyjny Bobolic i w końcowym efekcie pozytywną decyzję w 

zakresie budowy ronda i przebudowy pozostałych skrzyżowań.  Pieniądze w budżecie 

państwa się znalazły i inwestycja będzie wykonana już w przyszłym roku; 

* 15 listopada 2013 roku odbyło się podpisanie dwóch umów na dofinansowanie ze środków 

PROW zadań inwestycyjnych planowanych do przeprowadzenia w roku 2014. Pierwszy 

projekt dotyczy zagospodarowania kąpieliska Rajska Plaża w Poroście (wartość prawie 265 

tys. zł). Drugi projekt dalsza budowa placów zabaw, boisk sportowych i niewielka 

modernizacja parku miejskiego Na Skarpie - wartość prawie  168 tys. zł; 

*19 listopada 2013 roku odbyło się  spotkanie radnych RM, Kierownictwa Urzędu z prezes 

RWiK w sprawie cen wody i ścieków wynikających z wniosku taryfowego złożonego przez 

RWiK na 2014 rok;  
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* Zakończono inwestycję budowa nawierzchni ulicy Reymonta, mostu na rzece 

Chociel oraz chodników i zjazdów do posesji wzdłuż ulic Reymonta i Wiejska. Odbiór prac z 

udziałem inwestora Starostwa, PZD i Gminy Bobolice odbędzie się 21 bm; 

* Przygotowanie do spotkania z mieszkańcami miasta jutro tj. czwartek 21 listopada 2013 

roku,  godz. 18.00 ul. Głowackiego oraz piątek 22 listopada 2013 roku również godz. 18.00 

SP ul. Szkolna dla mieszkańców mieszkających bliżej tego miejsca lub  dla których - którym 

dogodniejszy będzie ten termin i to miejsce; 

* Przygotowanie do kolejnego spotkania pn. „Śniadanie Biznesowe" spotkanie odbędzie się w 

auli MGOK  5 grudnia 2013 roku ( czwartek ) o godz. 9.00. Tematyka: zmiany w podatku 

VAT od stycznia 2014 r oraz  Inicjatywa Partnerstwa Publiczno – Prywatnego; 

* Zaproszenie na wigilię gminną pod nazwą „Jarmark Bożonarodzeniowy"  14 grudnia 2013 

roku (sobota) godz. 15.30 rynek miejski. W programie występy zespołów Florianki, 

Drzewianianki,  Ziemia Bobolic, zespoły dziecięce - dla dzieci konkursy, quizy tematycznie 

związane z tradycją świąt Bożego Narodzenia, z nagrodami - zapraszam dzieci i ich rodziców, 

będzie oczywiście Mikołaj, ciepły posiłek: barszczy czerwony i łazanki. Ponadto tak jak w 

roku poprzednim planowana jest atrakcja, nie będzie tym razem pokazów laserowych, ale tym 

razem inna  - specjalna niespodzianka. Zapraszamy wszystkich mieszkańców.  

 

Ad.4. Przekazanie miastu dokumentów biograficznych części mieszkańców 

Bobolic przez Pana Bronisława Malinowskiego.   

Przewodniczący Rady powiedział, że jest to zbiór dokumentów biograficznych mieszkańców 

naszego miasta i gminy, dokumenty te mają wielkie znaczenie dla utrwalenia historii naszych 

ziem i ludzi, którzy tę historię i polskość na ziemi bobolickiej tworzyli. Zbieraniem i 

dokumentowaniem tych materiałów źródłowych od wielu lat osobiście zajmuje się Pan 

Bronisław Malinowski. Jest to zaszczyt dla nas obecnie tu żyjących, że mamy pośród siebie 

taką osobę. Przewodniczący przywitał raz jeszcze Pana Malinowskiego.  

 

Poprosił o zabranie głosu Panią Monikę Wójcik podinspektora ds. obsługi USC i archiwum 

tutejszego Urzędu, która odczytała AKT DAROWIZNY dokumentów biograficznych. Akt 

stanowi załącznik do protokołu.  

Głos zabrał Pan Bronisław Malinowski:  

Pan Malinowski podziękował za umożliwienie Mu wystąpienia podczas sesji, podziękował 

Pani Wójcik za odczytanie Aktu Darowizny oraz swojej współpracownicy za życzliwą pomoc 

przy tworzeniu zbioru.  
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Pan Bronisław Malinowski poprosił, aby zwrócić uwagę, że na tle tego wydarzenia 

jakie dzisiaj przeżywamy rodzi się zasadnicze pytanie: po co chodzić po domach, po co 

zbierać dokumenty i po co przekazywać je miastu ? Odpowiedź na te pytania jest prosta, a 

mianowicie pamięć ludzka jest przecież zawodna, ucieka z upływem czasu, w związku z tym 

jedynymi wskaźnikami pamięci są wszystkie te zapisane dokumenty, które poszczególne 

pokolenia po sobie pozostawiają. A przecież te pokolenia, które przeżyły gehennę II wojny 

światowej i te ciężkie czasy okresu osadnictwa - wymierają. Kiedy analizowana była lista 

nazwisk gromadzonych dokumentów to okazał się, że już niewielu z nich żyje. Jedyną pamięć 

jaką można zachować, to właśnie w tych dokumentach. Pan Malinowski powiedział, że 

właśnie teraz zdecydował się podarować te dokumenty miastu ponieważ zegar Jego życia 

przyśpiesza coraz bardziej, czas płynie bardzo szybko. W związku z tym nastąpił już czas, 

żeby rozliczyć się ze wszystkimi boboliczanami, którzy znaki pamięci powierzyli Panu 

Bronisławowi Malinowskiemu.   

W tym momencie Pan Malinowski przedstawił obecnym na sesji istotę przekazywanej 

darowizny oraz dokonał charakterystyki przekazywanych materiałów biograficznych. Ogólna 

charakterystyka zbioru stanowi załącznik do protokołu.  

Dalej nastąpił moment przekazania darowizny miastu. Darowiznę na ręce Pani Burmistrz 

Mieczysławy Brzozy przekazał autor tych dokumentów jednocześnie darczyńca Pan 

Bronisław Malinowski. Powiedział, że liczy na to, że mieszkańcy uszanują ich znaczenie 

historyczne, a Panią Burmistrz poprosił o przyjęcie i przechowywanie, a po odpowiednim 

czasie wykorzystywanie do celów naukowych.  

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza podziękowała za otrzymane materiały i zobowiązuje się, 

że dokumenty, które ostatecznie podczas sesji trafią do Muzeum Regionalnego na pewno 

znajdą godne miejsce, by w odpowiednich warunkach mogły być przechowywane i 

gospodarowane z wolą darczyńcy. Pani Burmistrz powiedziała, że ma świadomość jak bardzo 

jest to ważny moment, bo jak powiedział Pan Bronisław Malinowski większość osób, których 

dotyczą te dokumenty już nie żyje. Kiedyś byłoby wspaniale, gdyby znalazła się osoba, która 

być może będzie studiowała historię i pokusiła się o napisanie pracy magisterskiej na 

podstawie przekazanych dokumentów. Będzie podstawa ku temu by te materiały 

wykorzystywać w celach naukowych.  

Pani Burmistrz odczytała podziękowania dla Pana Bronisława Malinowskiego. 

Podziękowania stanowią załącznik do protokołu.  

Przewodniczący Rady poinformował, że nastąpi teraz moment przekazania darowizny na stan 

Muzeum Regionalnego w Bobolicach. Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że 

podczas dzisiejszej sesji Pan Bronisław Malinowski występuje prywatnie, ale wiadomo też, 
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że pełni funkcję kierownika Muzeum Regionalnego w Bobolicach, dlatego też źle 

byłoby gdyby otrzymane dokumenty Pani Burmistrz przekazała na ręce tej samej osoby. 

Dlatego też zostało wspólnie ustalone z Panem Malinowskim, że odpowiednią osobą do 

przejęcia tych dokumentów z rąk Burmistrza będzie Przewodnicząca Rady Muzealnej Pani 

Renata Kowalska.  

Pani Burmistrz odczytała Akt przekazania dokumentów biograficznych do Muzeum 

Regionalnego w Bobolicach, który stanowi załącznik do protokołu.  

W tym momencie nastąpiło przekazanie dokumentów.  

Głos zabrała Pani Renata Kowalska: powiedziała, że jest niezwykle wzruszona i wdzięczna za 

przekazanie miastu daru. Są to nieocenione informacje, które zebrane przez Pana Bronisława 

Malinowskiego nie umrą śmiercią naturalną, bo tak to jest, że pamięć ludzka jest zawodna i 

przekazywana z pokolenia na pokolenie traci swój wątek, zaciera się i nie jesteśmy w stanie 

odtworzyć szczegółów informacji na temat życia i historii mieszkańców naszej miejscowości. 

Jako Przewodnicząca Rady Muzealnej Pani Renata Kowalska zapewniła, że dokumenty będą 

przechowywane i udostępniane zgodnie z wolą darczyńcy. 

Pan Przewodniczący powiedział, że gratuluje tak ważnego momentu, który upamiętnił już 

fakt przekazania i odbioru tych historycznych dokumentów na stan naszego Muzeum.  

 

Przewodniczący ogłosił 10-cio minutową przerwę.    

Po przerwie obecnych było 13 radnych (nieobecni Z. Kęcel, Z. Kurta) 

 

Ad. 5. Stopień realizacji zadań wynikających z ustawy o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach.   

Głos zabrała Pani Justyna Wolska podinspektor ds. gospodarki odpadami i rolnictwa. 

Informacje stanowią załącznik do protokołu 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

Projekty uchwał przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki.  

 

1) w sprawie zmian w budżecie na 2013 rok.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  
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Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”   

 

2) w sprawie przyjęcia rocznego „Programu współpracy Gminy Bobolice z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2014 rok”.  

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Halina Michalak inspektor ds. promocji, 

kultury i współpracy.   

Program współpracy Gminy Bobolice z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 

2014 rok” został opracowany w celu sprecyzowania zakresu współdziałania na zasadzie 

partnerstwa, określa reguły współpracy i zakres zadań merytorycznych. 

Działalność oraz zaangażowanie podmiotów prowadzących działalność pożytku publicznego, 

zaliczonych głównie do trzeciego sektora, w sferze realizacji zadań publicznych jest istotą 

funkcjonowania demokratycznego społeczeństwa obywatelskiego. Organizacje pozarządowe 

działające na terenie gminy Bobolice, realizujące zadania w zakresie różnych inicjatyw 

społecznych są ważnymi partnerami dla samorządu, ponieważ podejmując różne inicjatywy 

działają na rzecz dobra społeczności lokalnej. Współpraca organizacji pozarządowych z 

samorządem terytorialnym stwarza szansę na lepsze zorganizowanie wspólnego celu: 

poprawy jakości życia mieszkańców naszej gminy. 

Uchwalenie programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego jest realizacją obowiązku wynikającego z 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. Celem Programu jest określenie 

kierunków działań, zasad, form i płaszczyzn współpracy oraz priorytetów i zamierzeń 

jednostki samorządu terytorialnego na dany rok. Przy opracowywaniu Programu 

wykorzystano doświadczenia wypływające z realizacji analogicznych programów w latach 

2005-2013.  

Zgodnie z art. 5a ust. 1 ustawy z dn.24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego  

i wolontariacie program zawiera w szczególności: 

1) cel główny i cele szczegółowe programu; 

2) zasady współpracy; 

3) zakres przedmiotowy; 

4) formy współpracy, o których mowa w art. 5 ust. 2; 
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5) priorytetowe zadania publiczne; 

6) okres realizacji programu; 

7) sposób realizacji programu; 

8) wysokość środków planowanych na realizację programu; 

9) sposób oceny realizacji programu; 

10) informację o sposobie tworzenia programu oraz o przebiegu konsultacji; 

11) tryb powoływania i zasady działania komisji konkursowych do opiniowania ofert w 

otwartych konkursach ofert. 

Projekt programu podlegał konsultacjom zgodnie z uchwałą Nr XLIII/396/2010 RADY 

MIEJSKIEJ W BOBOLICACH z dnia 27 sierpnia 2010 r. w sprawie szczegółowego sposobu 

konsultowania z radami działalności pożytku publicznego lub organizacjami pozarządowymi i 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i 

wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności 

statutowej tych organizacji. 

W związku z powyższym podjęcie niniejszej Uchwały jest celowe i uzasadnione.  

 

Pani Bożena Aksiutin Wiceprzewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu 

przedstawiła opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”  

 

3) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie zawiązania Związku 

ZIT w celach współpracy jednostek samorządu terytorialnego służącej realizacji 

wspólnych działań w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Maja Wiśniewska inspektor ds. promocji, 

turystyki i kultury fizycznej.  

Ministerstwo Rozwoju Regionalnego, zgodnie z zapisami Założeń Umowy 

Partnerstwa, proponuje wykorzystanie Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych w nowej 

perspektywie finansowej UE. Najważniejszym nowym rozwiązaniem dla obszarów 

zurbanizowanych są Zintegrowane Inwestycje Terytorialne. ZIT-y są nowym instrumentem 

rozwoju terytorialnego, przyczyniającym się do realizacji zintegrowanych strategii rozwoju 

miejskiego. Za pomocą tego instrumentu partnerstwa reprezentujące miasta i ich obszary 

funkcjonalne mogą realizować zintegrowane projekty, łączące działania finansowane ze 

środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego i Europejskiego Funduszu 
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Społecznego. Celem realizacji ZIT w Polsce jest zwiększenie zaangażowania miast i 

obszarów zurbanizowanych lub innych terytoriów w zarządzaniu środkami strukturalnymi UE 

oraz zastosowanie podejścia zintegrowanego na rzecz zapewniania komplementarności. 

Zawarcie porozumienia pomiędzy wszystkimi wskazanymi w uchwale jednostkami 

samorządu terytorialnego w sprawie realizacji wspólnych działań w ramach Zintegrowanych 

Inwestycji Terytorialnych, stworzy Gminie Bobolice warunki ubiegania się o środki 

zewnętrzne w nowej perspektywie finansowej w latach 2014-2020, przeznaczone dla 

zawiązanych porozumieniem związków ZIT, a tym samym pozwoli Gminie na pełne 

wykorzystanie możliwości dofinansowywania projektów planowanych do realizacji w 

najbliższych latach.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”  

 

4) w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do opracowania i wdrożenia planu 

gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Bobolice.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater - Ubysz.  

 
Od 2 września 2013 r. gminy mogą składać do Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej wnioski o wsparcie finansowe na opracowanie profesjonalnych „Planów 

gospodarki niskoemisyjnej”. Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

ogłosił konkurs w ramach działania 9.3 Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko, 

Termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej – plany gospodarki niskoemisyjnej. 

Wsparcie w ramach konkursu udzielane będzie na działania nieinwestycyjne, tj.: 

opracowanie bądź aktualizację planu gospodarki niskoemisyjnej dla gmin/ związku gmin 

wraz ze stworzeniem w gminie bazy danych pozwalającej na ocenę gospodarki energią w 

gminie oraz inwentaryzację emisji gazów cieplarnianych, szkolenia dla pracowników gmin na 

temat problematyki związanej z tworzeniem i wdrażaniem planów gospodarki 

niskoemisyjnej, a także informowanie i promocja zapisów wynikających z planów. Plany 

gospodarki niskoemisyjnej mają m.in. przyczynić się do osiągnięcia celów określonych w 

pakiecie klimatyczno-energetycznym do roku 2020, tj. 

�  redukcji emisji gazów cieplarnianych; 

�  zwiększenia udziału energii pochodzącej ze źródeł odnawialnych; 
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�  redukcji zużycia energii finalnej, co ma zostać zrealizowane poprzez podniesienie 

efektywności energetycznej, 

a także do poprawy jakości powietrza na obszarach, na których odnotowano przekroczenia 

jakości poziomów dopuszczalnych stężeń w powietrzu i realizowane sa programy 

(naprawcze) ochrony powietrza (POP) oraz plany działań krótkoterminowych (PDK). 

Działania zawarte w planach musza być spójne z tworzonymi POP i PDK oraz w efekcie 

muszą doprowadzić do redukcji emisji zanieczyszczeń do powietrza (w tym pyłów, 

dwutlenku siarki oraz tlenków azotu). 

 Plan gospodarki niskoemisyjnej" ma być dokumentem strategicznym, który opisze 

kierunki działań zmierzających do poprawy klimatu i jakości powietrza poprzez ograniczenie 

emisji dwutlenku węgla, podniesienia efektywności energetycznej, zwiększenie udziału 

odnawialnych źródeł energii, redukcji niskiej emisji na obszarach, na których odnotowano 

przekroczenia poziomów dopuszczalnych stężeń zanieczyszczeń w powietrzu. Istotą 

dokumentu będzie kompleksowe ujęcie w jednym opracowaniu problemów emisji gazów 

cieplarnianych oraz emisji pyłów i pozostałych zanieczyszczeń gazowych. To pozwoli na 

uzyskanie jednolitego, kompletnego dokumentu związanego z gospodarką niskoemisyjną       

i zrównoważonym wykorzystaniem energii. 

Szacuje się (dane ze ZMiGDP), że koszt opracowania dla Gminy Bobolice to około 30 

tys. zł z czego 85 proc. tej kwoty ma być dofinansowane ze środków Narodowego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. 5% wkładu  własnego musi 

pochodzić ze środków własnych gminy 5% - 1,5 tyś zł, dotacja z WFOŚiGW – 3,0 tyś zł 

(jeżeli Związek uzyska taką dotację z WFOŚiGW, jeżeli nie to po stronie Gminy 

dofinansowanie będzie  w wysokości 4,5 tyś. zł – 15%). 

 Realizacja przez gminy inwestycji, takich jak nowe budynki, infrastruktura drogowa, 

transport publiczny, to tak naprawdę działania w zakresie gospodarki niskoemisyjnej, trzeba 

je tylko odpowiednio systemowo zaplanować i ocenić ich wpływ na ograniczenie emisji 

zanieczyszczeń i zużycie powietrza. Konieczność działania  zakresie ograniczenia emisji 

zanieczyszczeń powietrza przyniesie poprawę jakości życia dla każdego mieszkańca, czyli 

czystsze powietrze, oszczędności w zakresie koszów energii i bezpieczeństwo energetyczne 

  

Posiadanie planu gospodarki niskoemisyjnej jest jednym z warunków ubiegania się                

o środki unijne na zadania związanie z ochroną środowiska w nowej perspektywie finansowej 

na lata 2014 – 2020. (Plan ten nie jest obowiązkowy.)Wśród takich zadań będą m.in. dotacje 

na ograniczanie niskiej emisji oraz modernizację i rozbudowę sieci ciepłowniczej, realizację 

zadań związanych z budową ścieżek przyrodniczych, infrastrukturę drogową   i inne. 
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 Konkurs w ramach działania 9.3 Programu Operacyjnego Infrastruktura i 

Środowisko (POIiŚ), Termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej – plany 

gospodarki niskoemisyjnej realizowany jest w szczególności zgodnie z: 

1. Regulacje krajowe. 

1.Ustawa z dnia 6 grudnia 2006 r. o zasadach prowadzenia polityki rozwoju (Dz. U. z 2009 r. 

Nr 84, poz. 712, z pózn. zm.), zwana dalej „ustawa o zasadach prowadzenia polityki 

rozwoju”; 

2) Ustawa z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2009 r. Nr 157, poz. 

1240, z późn. zm.), zwana dalej „ustawa o finansach publicznych”; 

3) Zaktualizowany Program Operacyjny Infrastruktura i Środowisko 2007-2013 przyjęty 

przez Rade Ministrów 28 maja 2013 r., zwany dalej „PO IiS”; 

4) Szczegółowy opis priorytetów Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko 2007 – 

2013 zatwierdzony przez Ministerstwo Rozwoju Regionalnego w dniu 25 stycznia 2008 r.  

2. Regulacje wspólnotowe. 

1) Rozporządzenie Rady (WE) nr 1083/2006 z dnia 11 lipca 2006 r. ustanawiające 

przepisy ogólne dotyczące Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego, 

Europejskiego Funduszu Społecznego oraz Funduszu Spójności i uchylające 

rozporządzenie (WE) nr 1260/1999 (Dz. Urz. UE L 210 z 31.07.2006 r. z pózn. zm.) 

zwane dalej „rozporządzeniem 1083/2006”; 

2) Rozporządzenie Komisji (WE) nr 1828/2006 z dnia 8 grudnia 2006 r. ustanawiające 

szczegółowe zasady wykonania rozporządzenia Rady (WE) nr 1083/2006 ustanawiającego 

przepisy ogólne dotyczące Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego, 

Europejskiego Funduszu Społecznego oraz Funduszu Spójności oraz rozporządzenia (WE) 

nr 1080/2006 Parlamentu Europejskiego i Rady w sprawie Europejskiego Funduszu 

Rozwoju Regionalnego (Dz. Urz. UE L. 371 z 27.12.2006 r.), zwane dalej 

„rozporządzeniem 1828/2006”; 

3) Rozporządzenie Rady (WE) nr 1084/2006 z dnia 11 lipca 2006 r. ustanawiające Fundusz    

Spójności i uchylające rozporządzenie (WE) nr 1164/1994 (Dz. Urz. UE L. 210 z 

31.07.2006 r.), zwane dalej „rozporządzeniem 1084/2006”; 

 

 Związek Miast i Gmin Dorzecza Parsęty w ramach wspólnego działania Miast i Gmin 

Dorzecza Parsęty złożył jeden wspólny wniosek do NFOŚiGW dla gmin, które wyraziły taką 

wolę. Pismem Nr ZDPII.041.3.1.2013.MD  z dnia 02 września 2013 r. oraz 11 października 

2013 r. wystąpił do Gmin należących do Związku, o zajęcie stanowiska i wyrażenie woli 

uczestnictwa w w/w projekcie. 
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Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu 

 

Radna Pani Bożena Aksiutin zapytała, że w tytule uchwały jest zapis „opracowanie i 

wdrożenie planu gospodarki niskoemisyjnej”, nie wiemy jeszcze jakie zapisy będzie ten plan 

zawierał. Zapytała czy jest jakiekolwiek ryzyko, że przyjęcie tej uchwały może się wiązać z 

administracyjnym zakazem palenia w piecach. Wiadomo, że niektóre miasta w Polsce takie 

plany przyjmują do realizacji. Ochrona środowiska jest bardzo ważna, ale do roku 2020 

sytuacja finansowa większości mieszkańców gminy Bobolice nie pozwoli na zmianę systemu 

ogrzewania na gazowe bo to determinowało by całkowicie zakaz korzystania z pieców co.  

Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater-Ubysz powiedziała, że to o czym mówi Pani radna jest 

na czas przygotowywania samego programu niskoemisyjnego, jest to etap przygotowawczy, 

gmina będzie uczestniczyć w tym programie, który będzie podlegał konsultacjom. Na chwilę 

obecną nie znamy zapisów, nie zostały rozpoczęte prace nad planem. To jakie zapisy znajdą 

się w planie uzależnione jest dopiero uzależnieone od dalszej pracy nad przygotowaniem 

zapisów tego planu. Plan będzie uchwalony przez radę, poddany konsultacjom. Na dzień 

dzisiejszy nie jest to równoznaczne z tym, że z automatu przygotowany plan przez firmę 

zewnętrzną w ramach realizacji tego wniosku przez ZMiGDP będzie programem 

obowiązującym i wdrożonym.  

Radna Pani Bożena Aksiutin dodała, że ma obawy do słowa w tytule „wdrożenia”, zapytała 

czy jest konieczne, żeby był taki zapis ?  

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że prosi o pozostawienie tego słowa w 

tytule uchwały ponieważ Fundusz Ochrony Środowiska daje 85% dofinansowania. Gmina ma 

zobowiązanie, że jeśli dojdzie do uchwalenia tego planu to należy go wdrożyć. W związku z 

tym na takim etapie nie skutkuje jeszcze to tym, że będą to zapisy niekorzystne dla 

mieszkańców.  

Pani Wiceburmistrz dodała, że skupiono się szczególnie nad inwestycjami dotyczącymi 

termomodernizacjami, bo tak naprawdę w tym kierunku będą składane wnioski o pozyskanie 

środków i z tego planu będzie wynikać ograniczenie emisji przez ocieplenie budynków, 

docieplenie pokryć dachowych.   

 

Uchwała została podjęta 12 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”.   
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5) zmieniająca uchwałę Nr XXIII/202/2008 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 

5 października 2008 r. w sprawie ustalenia statutu Miejsko – Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Bobolicach. 

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Bobolicach realizuje zadania związane 

rozpatrywaniem wniosków o przyznanie dodatku mieszkaniowego na podstawie ustawy z 

dnia 21 czerwca 2001 r. o dodatkach mieszkaniowych (Dz. U. z 2013 r. poz. 966 ze zm.) 

Wprowadzenie nowych przepisów ustawy Prawo energetyczne – daje możliwość ubiegania 

się o dodatek energetyczny odbiorcom wrażliwym energii elektrycznej – tj. osobom, którym 

przyznano dodatek mieszkaniowy w rozumieniu art. 2 ust. 1 ustawy z dnia 21 czerwca 2001 r. 

o dodatkach mieszkaniowych (Dz. U. z 2013 r. poz. 966 ze. zm.), oraz która jest stroną 

umowy kompleksowej lub umowy sprzedaży energii elektrycznej zawartej z 

przedsiębiorstwem energetycznym i zamieszkuje w miejscu dostarczania energii elektrycznej. 

Przyznanie dodatku energetycznego następuje w drodze decyzji, na wniosek odbiorcy 

wrażliwego energii elektrycznej.  

 

Pani Justyna Terlecka Przewodnicząca Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i 

Porządku Publicznego przedstawiła opinię Komisji. Opinia stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”  

 

6) w sprawie upoważnienia Kierownika Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Bobolicach do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji 

publicznej.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

 

Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Bobolicach realizuje zadania związane 

rozpatrywaniem wniosków o przyznanie dodatku mieszkaniowego na podstawie ustawy z 

dnia 21 czerwca 2001 r. o dodatkach mieszkaniowych (Dz. U. z 2013 r. poz. 966 ze zm.) 

Wprowadzenie nowych przepisów ustawy Prawo energetyczne – daje możliwość ubiegania 

się o dodatek energetyczny odbiorcom wrażliwym energii elektrycznej – tj. osobom, którym 

przyznano dodatek mieszkaniowy w rozumieniu art. 2 ust. 1 ustawy z dnia 21 czerwca 2001 r. 
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o dodatkach mieszkaniowych (Dz. U. z 2013 r. poz. 966 ze. zm.), oraz która jest 

stroną umowy kompleksowej lub umowy sprzedaży energii elektrycznej zawartej z 

przedsiębiorstwem energetycznym i zamieszkuje w miejscu dostarczania energii elektrycznej. 

Przyznanie dodatku energetycznego następuje w drodze decyzji, na wniosek odbiorcy 

wrażliwego energii elektrycznej.  

 

Pani Justyna Terlecka Przewodnicząca Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i 

Porządku Publicznego przedstawiła opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”  

 

7) w sprawie opłaty od posiadania psów.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że wszystkie projekty uchwał dotyczące podatków omawiane były 

na wspólnym posiedzeniu z radnymi w dniu 8 listopada 2013 roku. Dlatego podczas sesji 

projekty uchwał zostały odczytane przez Panią Skarbnik.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”   

 

Przewodniczący Rady ogłosił 5-cio minutową przerwę.  

 

8) w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy. 

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”   

 

9) w sprawie ustalenia ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego oraz stawek podatku 

rolnego.  
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Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy. 

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 
Radny Pan Radosław Serowski powiedział, że przez ostatnie 2 lata podatek był bardzo 

wysoki, natomiast zbiegało się to z ceną żyta, która była w cenach skupu. Natomiast to co 

wydarzyło się w tym roku to kuriozum ponieważ rząd nie potrafi nic zrobić z ceną żyta ze 

skupującymi w naszym państwie. Cena żyta w innych krajach Europy wynosiła 60 zł za 

kwintal natomiast skup w Stoisławiu skupywał po 37 zł i nikt nie może nic z tym zrobić 

ponieważ to wolny rynek. Cena żyta za 69 zł dla tych, którzy zajmują się produkcją to cena 

nie do przyjęcia. Jest to zastanawiające kto w rządzie wymyśla takie stawki, gdzie w 2015 

roku ma wejść podatek dochodowy. Pan radny dodał, że jest zwolennikiem płacenia podatku, 

ale realnego takiego, który rolnik wyprodukuje, sprzeda i od tego zapłaci podatek. 

Pani Skarbnik powiedziała, że gmina Bobolice ma stawkę maksymalną. Natomiast, wiemy, że 

rolnicy są w innych okręgach podatkowych niż w sąsiednich gminach. Nasi rolnicy płacą 

mniej niż np. Grzmiąca i inne okoliczne gminy. Chodzi o to, w którym okręgu podatkowym 

gmina się znajduje    

 

Uchwała została podjęta 12 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciwnym”.   

 

10) w sprawie ustalenia ceny sprzedaży drewna dla celów podatku leśnego oraz 

wysokości stawek podatku leśnego.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy. 

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”   

 

11) w sprawie ustalenia stawek podatku od środków transportowych.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy. 
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Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”   

 

12) w sprawie ustalenia wysokości dopłaty do ceny 1m³ usług zbiorowego zaopatrzenia w 

wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków z terenu miasta i gminy Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater-Ubysz.  

Na podstawie przepisów ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu  

w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków (tekst jednolity Dz. U. z 2006 r. Nr 123, poz. 

858), przedsiębiorstwo Regionalne Wodociągi i Kanalizacja Spółka z o.o. w Białogardzie 

dnia 22 października 2013 r. złożyło wniosek o zatwierdzenie taryfy dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków, wraz ze szczegółową kalkulacją 

cen i stawek opłat. Wniosek dotyczy taryfy na okres od dnia 1 stycznia 2014 r. do dnia 31 

grudnia 2014 r. na terenie miasta i gminy Bobolice. 

Wniosek taryfowy Spółka RWiK opracowała zgodnie z ustawowymi zasadami zawartymi w 

Rozporządzeniu Ministra Budownictwa z dnia 28 czerwca 2006 r. w sprawie określenia taryf, 

wzoru wniosku o zatwierdzenie taryf oraz warunków rozliczeń na zbiorowe zaopatrzenie w 

wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków (Dz. U. Nr 127, poz. 886 ). 

Wysokość ceny wody brutto na 2014 rok wynosi 9,94 złotych i jest wyższa o 3,5%, tj. 0,34 

gr./m3 w stosunku do 2013 roku (9,60 zł). Dopłata z budżetu Gminy do wody planowana jest 

w wysokości 1,90 złotych brutto.  

Wysokość ceny ścieków brutto na 2014 rok wynosi 17,53 złotych i jest większa o 5,2%,tj. 

0,88 gr./m3 w stosunku do 2013 roku (16,65 zł). Dopłata z budżetu Gminy do ścieków 

planowana jest w wysokości 7,57 złotych brutto. 

Łączna dopłata w 2014 roku z budżetu Gminy do wody i ścieków wyniesie 9,47 złotych 

brutto,  1,28 zł/m3  więcej w stosunku do roku 2013 gdzie dopłata wynosiła 8,19 złotych 

brutto. 

W przypadku podjęcia uchwały cena wody i ścieków w 2014 roku za 1m³ wynosić będzie 

18,00 zł. Dotychczasowa cena obowiązująca w roku 2013 wynosi 18,06 zł  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 
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Radny Pan Radosław Serowski zapytał jaka jest ogólna kwota, którą gmina wyłoży 

do dopłat za wodę ? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Wiceburmistrz mówiąc, że jest to kwota około 1 mln 480 tys. zł. 

Jest to kwota, która równoważy podatek od nieruchomości, którą Spółka przekazuje do 

budżetu gminy. Czyli ta kwota, która wpływa z podatku od nieruchomości za urządzenia 

wodnokanalizacyjne na terenie gminy Bobolice.  

 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”   

 

 

Ad. 7. Trybuna sołecka 

W trybunie sołeckiej głos zabrali: 

Tadeusz Strzelczak sołtys sołectwa Głodowa  

a) zapytał o protokoły odbioru inwestycji instalacji wodno - kanalizacyjnej  

Odpowiedzi udzieliła Pani Wiceburmistrz mówiąc, że wszystkie protokoły oryginały 

znajdują się w Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty, a kopie znajdują się w RWiK, 

gmina Bobolice nie posiada protokołów ponieważ nie była stroną w tej inwestycji. 

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza porosiła, żeby Pan sołtys zwrócił się na piśmie 

do RWiK-u z konkretnym zapytaniem.  

b) w miejscowości Głodowa w kranach u mieszkańców wraz z wodą wydobywa się 

piasek; 

c) w miejscowości Przydargiń nastąpił spadek ciśnienia wody; 

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że te informacje zostaną zgłoszone 

bezpośrednio przez Urząd do RWiK-u.   

 

Józef Borowski sołtys sołectwa Nowe Łozice – zapytał czy będzie termomodernizacja 

świetlicy w Łozicach – Cegielni oraz czy zaplanowany jest plac zabaw w Łozicach – 

Cegielni? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że będzie realizowany plac zabaw w Łozicach 

– Cegielni ? W przyszłym roku 2014 zaplanowany jest I etap modernizacji świetlicy, środki 

zaplanowane to 100 tyś. zł na kolejne lokale socjalne oraz świetlicę.  

 

Hanna Obławska sołtys sołectwa Drzewiany – prywatna działka Pani sołtys graniczy z 

działką RWiK, na której jest hydrofor. Nastąpić ma modernizacja tego hydroforu, który 

znajduje się w Drzewianach – kiedy będzie realizowana ta inwestycja ?  

Pani Burmistrz powiedziała, że odpowiedź zostanie udzielona na piśmie.  
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Kazimiera Kaniecka sołtys sołectwa Jatynia – poprosiła o uzupełnienie dziury w 

miejscowości Jatynia.  

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że zostanie to wykonane przez ZUKiO. 

 

Józef Borowski sołtys sołectwa Nowe Łozice – zwrócił się z zapytaniem do Pana Dyrektora 

ZUKiO czy będzie realizowana przebudowa przepustu w Nowych Łozicach na drodze 

brukowej oraz na jaki termin wyznaczona jest wycinka drzew przy drodze żużlowej. Wg 

pisma z Urzędu Miejskiego realizacja nastąpić ma do 31 grudnia 2013 roku.   

Odpowiedzi udzielił Pan  Jan Rewkowski mówiąc, że odpowiedź zostanie udzielona 

pisemnie.  

 

Ad. 8.Trybuna obywatelska 

W trybunie obywatelskiej nikt nie zabrał głosu. 

  

Ad. 9. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.   

W tym punkcie głos zabrali:  

Radna Bożena Aksiutin – podziękowała za bardzo dobre wykonanie parkingu przy ul. 

Wyspiańskiego. W dużym stopniu problem bezpieczeństwa został rozwiązany.  

Pani radna poprosiła o posprzątanie przez pracowników ZUKiO miejsca wokół śmietnika, 

który obsługuje ulice Matejki, Seligera i Plac Zwycięstwa.  

Odpowiedzi udzieliła Pani Wiceburmistrz mówiąc, żeby to nie było tak, że ludzi przyzwyczai 

się do ciągłego sprzątania za wspólnoty. Obecnie trwają rozmowy ze spółdzielnią 

„Jutrzenka”, gdzie dano propozycję przebudowy śmietnika.  

Dyrektor ZUKiO dodał, że spółdzielnia ma pracownika, który zajmuje się sprzątaniem i to 

właśnie ten pracownik powinien sprzątać wokół śmietnika. 

Pani Burmistrz dodała, że źle byłoby gdyby ZUKiO sprzątało ponieważ takich miejsc jest 

więcej na terenie miasta. Gmina powinna być bardziej konkretna w egzekwowaniu od 

spółdzielni „Jutrzenka” wykonania tego czego żądamy. Nie może występować taki problem, o 

którym mówi Pani radna.  

Pan Jan Rewkowski podziękował za uznanie Pani radnej, ale obserwują te miejsce często jest 

tak, że miejsca są wolne, ale auta stoją po prawej stronie, nie zawsze parkują na nowo 

powstałym parkingu, co dalej powoduje zagrożenie i niebezpieczeństwo. 

Pani Burmistrz powiedziała, że zostanie wystosowane pismo do Zarządcy bloków.   
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Radny Radosław Serowski – jest problem z drogą dojazdową do domu Pana 

radnego, ale nigdy nie prosił o odśnieżanie, naprawianie. Poinformował, że co roku naprawia 

gruzem dojazd do swojego domu. Natomiast w tym roku nie zrobi tego jesienią tylko na 

wiosnę, zakupi podbudowę i uzupełni dziury, które nie powstały z winy radnego, ale również 

innych użytkowników drogi. Poprosił, że jeżeli są jakieś donosy i pisma ze strony 

mieszkańców odnośnie dziur na drodze to niech ta osoba przyjedzie z dowodem, że dziurę 

zrobił Pan radny, to wtedy ją załata.   

 

Radny Pan Zbigniew Oleksiak – na skrzyżowaniu ulic Kowalskiego i Jagoszewskiego 

powstało wzniesienie (destrukt) – prośba o sfrezowanie, rozplantowanie i ubicie.  

 

 

Ad. 10. Zakończenie obrad.  

Pan Zdzisław Czarnecki Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad 

został wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

Protokołowała: Ewelina Szymańska 


